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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Alkalmazni fogják-e az ismert jó gyakorlatokat az 
iskolai bántalmazások számának csökkentése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy, az UNICEF Magyarország által tavaly végzett felmérés szerint a magyar diákok 66%-át éri
rendszeres fizikai, lelki vagy verbális erőszak. Az esetek felében a bántalmazás napi szinten éri az
ezt  elszenvedő  fiatalt.  Talán  még  drámaibb  adat,  hogy  a  magyar  tizenévesek  85%-át  érte  már
legalább egyszer iskolai bántalmazás. A kutatás arra is rámutatott, hogy az esetek többségében az
elkövetők az áldozat osztálytársai,  sőt,  az esetek 21%-ában a tanárok is  részesei az abúzusnak.
Jellemző  az  iskolai  bántalmazásra,  hogy  az  már  nem korlátozódik  az  intézmény  falai  közé,  a
bántalmazás gyakran az online térben történik.

Az  iskolai  bántalmazás  visszaszorítására  számos  jó  gyakorlat  ismert.  Ilyenek  mindenekelőtt  a
konfliktuskezelési  foglalkozások,  az  osztályfőnöki  órák  keretében  tartandó  prevenciós
foglalkozások,  valamint  az  iskolapszichológusi  találkozók.  Nagyon  hasznos  volna  továbbá  a
tanárok témában való jártasságának növelése.

A fentiek alapján kérem, hogy válaszoljon a kérdéseimre.

Alkalmazni fogják-e az ismert jó gyakorlatokat az iskolai bántalmazások számának csökkentése
érdekében?

Hogyan tervezik növelni az iskolapszichológusok számát?

Céljának  és  feladatának  tekinti-e  a  kormány,  hogy minden hazai  oktatási  intézményben  legyen
legalább egy teljes állásban dolgozó iskolapszichológus?

Tervezi a kormány a tanterv átalakítását annak érdekében, hogy a fiatalok a tanórák keretében is
foglalkozhassanak ezzel a rendkívül súlyos problémával?


